

## العنوان:

التوجيه النحوي للقراءات القرآنية عند ابن الأنباري في كتابه ( البيان في غريب إعراب القرآن )

## أهداف البحث :

- ١- التعريف بأبن الأنباري وبكتابة " البيان في غريب إعراب القرآن "
- ٢- التعريف بالقراءات القرآنية وأنواعها وشروطها.
- ٣- بيان المقصود بالتوجيه في اللغة وفي الاصطلاح وتوجيه القراءات المتواترة وتوجيه القراءات الشاذة .
- ٤- بيان المصادر التي أعتمد عليها ابن الأنباري في توجيه القراءات القرآنية.
- ٥- توضيح منهج ابن الابنباري في عزو القراءات وعرضها وتوجيهها .
- ٦- بيان موقف ابن الانباري من بعض قضايا القراءات ، مثل موقفة من الترحيح بين القراءات المتواترة ، ودفاعه عن القراءات المتواترة ضد الطاعنين فيها ، وموقفة من القراءات الشاذة .

## 1. An Abstract of the First Research

Title: Acting Prepositions according to Grammarians, Rhetoricians and Exegists : A Grammatical Semantic Study (the Letter "b" as a model)

Research Objectives:

1. Showing the meaning Of acting Prepositions according to Grammarians, Rhetoricians and Exegists.
2. Showing their naming system according to Grammarians, Rhetoricians and Exegists.
3. Showing the justification of Their acting according the Grammarian rhetoricians and exegists.
4. Showing their divisions according to the grammarians in Particular.
5. Showing the Various meanings of the preposition "b" according to the grammarians, rhetoricians and exegists in the issues that were raised around its meanings.